



**DR. HADEEL Y. ALSHATTI**

Associate Professor

hy.alshatti@paaet.edu.kw

**د. هديل يوسف الشطي**  
أستاذ مشارك

## Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2015.

Her interest in Comparative Education.

## السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2015. تتمثل اهتماماتها الرئيسية في التربية المقارنة.

## Education

## المؤهلات العلمية

2015	PhD in Comparative Education- University of Newcastle -UK.	2015	دكتوراه في التربية المقارنة – من جامعة نيوكاسل- المملكة المتحدة البريطانية.
2009	Master's degree in Comparative Education- University of Newcastle -UK.	2009	ماجستير في التربية المقارنة من جامعة نيوكاسل -المملكة المتحدة البريطانية.
2006	Master's degree in Educational Administration- University of Portsmouth -UK	2006	ماجستير في الإدارة التربوية من جامعة بورت سموت -المملكة المتحدة البريطانية.
2001	Bachelor's degree in Kindergarten Education- College of Basic Education – PAAET.	2001	بكالوريوس تربية تخصص رياض الأطفال -كلية التربية الأساسية – الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.

## Work Experience

## الخبرات الوظيفية

2020	Associate Professor in the Department of Educational Foundations and Administration- PAAET.	2020	أستاذ مشارك في قسم الأصول والإدارة التربوية.
2018	Member of the High Committee for the application of ISO standards in the Faculty of Basic Education.	2018	عضو اللجنة العليا لفريق تطبيق مواصفات الأيزو العالمية في كلية التربية الأساسية.
2017	Member of the auditing team for the implementation of ISO standards in the College of Basic Education.	2017	عضو في الفريق المدقق لأعمال تطبيق مواصفات الأيزو في كلية التربية الأساسية.
2017	Member of the Educational and Family Counseling Committee.	2017	عضو في لجنة الاستشارات التربوية والأسرية.
2017	Member of the Value Enhancement Committee in the Faculty of Basic Education.	2017	عضو في لجنة تعزيز القيم في الكلية.

2016	Member of KOT Company in Kuwait for Training, Educational Consultancy and Development Services.	2016	عضو في شركة KOT في الكويت لخدمات التدريب والاستشارات التربوية والتطوير.
2015	Assistant Professor in the Department of Educational Foundations and Administration- PAAET.	2015	أستاذ مساعد في كلية التربية الأساسية- الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
2001	Kindergarten teacher in the Ministry of Education- Kuwait.	2001	مدرس رياض أطفال في وزارة التربية – الكويت.

## Conferences and Courses

## المؤتمرات والدورات التدريبية

- April, 2018, Community participation by giving a lecture titled teaching skills at Umm Al Alaa Ansariya School.
- Nov, 2016, Participation by presenting a scientific working paper at the Education Investment Conference entitled: “Affordable Education: Are there Profitable Possibilities in the Low-Demand, High-Demand Supply Sector in the Middle East and North Africa” - Dubai.
- May, 2016, Participation in a workshop entitled the role of youth in achieving the goals of sustainable educational development held in the Department of Educational Research.
- March, 2016, Participation in presenting a scientific working paper at the Education Investment Conference - Doha.
- Nov, 2013, participating in the WISE Conference - Doha.
- October, 2012, participating in the World Innovation Summit for Education - Qatar.

- ابريل، ٢٠١٨، اللقاء محاضره للطلاب بمدرسة أم العلاء الانصارية بعنوان المهارات الدراسية للطلاب.
- نوفمبر، ٢٠١٦، المشاركة بتقديم بورقة عمل علمية في مؤتمر الاستثمار بالتعليم تحت عنوان: "تعليم ميسور التكلفة: هل توجد إمكانيات مربحة في قطاع التزويد المنخفض الطلب عالي الطلب في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا"- دبي.
- مايو، ٢٠١٦، المشاركة في الحضور لورشة عمل بعنوان دور الشباب في تحقيق أهداف التنمية المستدامة التربوية المقامة في إدارة البحوث التربوية.
- مارس، ٢٠١٦، المشاركة بتقديم بورقة عمل علمية في مؤتمر الاستثمار بالتعليم -الدوحة.
- نوفمبر، ٢٠١٣، المشاركة بالحضور مؤتمر وايز- الدوحة.

- March, 2012, participating in a workshop on the electronic kitchen for the development of education - Newcastle University - UK.

- أكتوبر، ٢٠١٢، المشاركة بالحضور بمؤتمر القمة العالمي للابتكار في التعليم - قطر.
- مارس، ٢٠١٢، المشاركة في ورشة عمل عن المطبخ الإلكتروني لتطوير التعليم - جامعة نيوكاسل - بريطانيا.

## Publications

## الإصدارات العلمية

### PhD Dissertation

2015, A Comparative Study of Private and Public Schools Serving Low-income Parents in Kuwait.

### رسالة دكتوراه

2015، دراسة مقارنة للمدارس الخاصة والعامة التي تخدم أولياء الأمور محدودي الدخل في الكويت.

### Master Thesis

- 2009, A comparative study of: Government & private Kindergarten system in Kuwait.
- 2006, Kindergarten teachers' in-service development for children with special needs.

### رسالة ماجستير

- 2009، دراسة مقارنة: نظام رياض الأطفال الحكومي والخاص في الكويت.
- 2006، التطوير المستمر لمعلمي رياض الأطفال لذوي الاحتياجات الخاصة.

### كتب وفصول في كتاب

### Books & Book Chapters

- 2019, The principles and principles of scientific research.
- 2019, Studying skills and educational research- second edition.
- 2018, Studying skills and educational research -first edition.
- 2012, Government & private Kindergarten system.

- 2019 أسس ومبادئ البحث العلمي.

- 2019 مهارات الاستنكار والبحث التربوي - الإصدار الثاني.
- 2018 مهارات الاستنكار والبحث التربوي- الإصدار الأول.
- 2012 نظام رياض الأطفال الحكومي والخاص.

## Articles

- Parents' perspectives on the public and private kindergarten systems in Kuwait.
- Explaining the poor quality of public schools in the Middle East and North Africa compared to private schools.
- An investigation into the role and evolution of the classroom teacher in relation to teaching under the UK's Inclusion Policy.
- A comparative study between public and private kindergarten schools in Kuwait - evaluation of education expenditures for parents and teachers.
- Applications of reform education in the thought of Sheikh Abdul Hamid bin Badis.
- Evaluating the competency of the kindergarten teacher in public and private schools in the State of Kuwait
- The Prophetic Approach in discovering and nurturing the gifted, "An Analytical Study."
- Attitudes of students at the College of Basic Education towards the phenomenon of terrorism "a comparative study and a proposed strategy."
- Assessing the level of knowledge of kindergarten teachers with learning difficulties in the State of Kuwait.

## مقالات علمية

- وجهات نظر أولياء الأمور بشأن أنظمة رياض الأطفال الحكومية والخاصة في الكويت.
- تفسير تدني الجودة في المدارس الحكومية في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا مقارنة بالمدارس الخاصة.
- تحقيق في دور معلم الفصل وتطوره فيما يتعلق بالتدريس بموجب سياسة الدمج في المملكة المتحدة.
- دراسة مقارنة بين مدارس رياض الأطفال الحكومية والخاصة في الكويت - تقييم نفقات التعليم لأولياء الأمور والمعلمين.
- تطبيقات التربية الإصلاحية في فكر الشيخ عبد الحميد بن باديس.
- تقييم كفاءة معلم رياض الأطفال في المدارس الحكومية والخاصة بدولة الكويت
- المنهج النبوي في اكتشاف الموهوبين ورعايتهم "دراسة تحليلية".
- اتجاهات طلاب كلية التربية الأساسية نحو ظاهرة الإرهاب " دراسة مقارنه واستراتيجية مقترحة".
- تقييم مستوى المام المعلمات بمرحلة رياض الأطفال بصعوبات التعلم في دولة الكويت.